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BR.0002.11(7).2024 

Protokół Nr VII/2024 

z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 

w dniu 29 sierpnia 2024 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce 

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz.14:33) 

 Do punktu 1 – go: 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego Jan 

Korcz. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Otwieram VII sesję Rady Powiatu Hajnowskiego. Witam 

serdecznie pana starostę Andrzeja Skiepko, wicestarostę Justynę Jarmocik, wszystkich radnych. 

Witam także Mikołaj Jankowskiego, radnego wojewódzkiego. Witam pana dyrektora SP ZOZ w 

Hajnówce, Grzegorza Tomaszuka i witam Powiatowego Lekarza Weterynarii w Hajnówce, Joannę 

Piekut - Geniusz, która na naszej sesji jest pierwszy raz. Witam także Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego, Romualda Wołkowyckiego. Witam naczelników wydziału Starostwa 

Powiatowego w Hajnówce.  

Witam pozostałych gości, za pośrednictwem telewizji witam mieszkańców Powiatu 

Hajnowskiego. Nasze obrady są transmitowane na żywo i już są udostępnione na stronie internetowej 

Powiatu Hajnowskiego. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 radnych, 

co stanowi kworum przy którym rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Do punktu 2-go: 

 Przewodniczący Rady Jan Korcz: Teraz przedstawię porządek obrad VII sesji rady powiatu. 

Otrzymaliście państwo porządek obrad czy w tej sprawie, który chce zabrać głos? Nie, dziękuję. 

Przeczytałam teraz porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z IV, V, VI sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. 

5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o działalności SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji eko-

nomicznej SP ZOZ. 

7. Informacja o działalności Rady Społecznej SP ZOZ. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego.  

10. Roczne sprawozdanie z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie Powiatu Hajnow-

skiego przez: 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Ciechanowcu; 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Bielsku Podlaskim; 

- Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Nadzór Wodny w Siemiatyczach. 

11. Powzięcie uchwał w sprawie:  

11.1. zmian w budżecie na 2024r; 

11.2. zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 sierpnia 2017r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Powiat 

Hajnowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 
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11.3. delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 

11.4. wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. 

12. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.   

 

Do punktu 3-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do punktu 3 porządku obrad, przyjęcie 

protokołu z IV, V, VI sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. Informuję, że zgodnie z paragrafem 33, 

ustęp 4 statutu powiatu, poprawki mogą być wnoszone przez radnych i powinny być zgłaszane nie 

później niż do rozpoczęcia sesji rady. 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z IV sesji Rady Powiatu. 

Głosowanie w sprawie Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu - czas głosowania: 29 

sierpnia 2024, godz. 13:03, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel 

(ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z V sesji Rady Powiatu. 

Głosowanie w sprawie Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Powiatu - czas głosowania: 29 

sierpnia 2024, godz. 13:03, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel 

(ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z VI sesji Rady Powiatu. 

Głosowanie w sprawie Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu - czas głosowania: 29 

sierpnia 2024, godz. 13:04, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel 

(ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

Do punktu 4-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, informacja przewodniczącego rady dotycząca 

zgłaszanych interpelacji i zapytań. W okresie od ostatniej sesji rady powiatu zostały złożone 

następujące zapytania: radny Henryk Łukaszewicz, 27 czerwca 2024 roku, w sprawie sytuacji przy 

promowaniu uczniów z LO z dodatkowym nauką języka białoruskiego w Hajnówce. Kolejny radny 

Henryk Łukaszewicz, 27.06, w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego pana Bogusława 

Szczepana Łabędzkiego. I kolejne zapytanie, radny Henryk Łukaszewicz, 14 lipiec 2024 w sprawie 

umieszczania nielegalnych emigrantów na terenie Powiatu Hajnowskiego. Te odpowiedzi zostały 

umieszczone. Każdy z radnych dostał informację.  
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Radni nie zgłosili uwag i pytań w tym punkcie. 

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 5-go: 

 Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, informacja o pracy zarządu w okresie 

międzysesyjnym. Informacja do radnych została przesłana. I teraz jeszcze, zarząd powiatu odbył się 

dzisiaj. Proszę bardzo Panie Starosto.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni pań-

stwo, w dniu dzisiejszym odbyliśmy posiedzenie zarządu powiatu. Przyjęliśmy autokorektę do 

uchwały rady powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2024r. I o tym będę mówił przy tym punkcie 

w związku z nieobecnością pani skarbnik. Podjęliśmy uchwałę w sprawie wyboru banku do udziele-

nia i obsługi kredytu bankowego. Chcę tylko poinformować państwa, że najlepszą ofertę złożył Bank 

Spółdzielczy w Hajnówce. Jak również podjęliśmy uchwały obniżającą pensum dla Pani wicedyrek-

tor Anny Lasoty w Zespole Szkół Zawodowych w związku z zastępstwem w tej szkole prowadzony 

przez panią Lasotę, jeżeli chodzi o dyrektora szkoły. Było również pismo. Zapoznaliśmy się z pismem 

mieszkańców wsi Nowoberezowo dotyczące budowy drogi. Ja chcę tylko poinformować, że zarząd 

dużo wcześniej już podjął decyzję o złożeniu do rządowego funduszu rozwoju dróg o realizację tej 

inwestycji jako etap drugi. Również zapoznaliśmy się i takie pozwolenie zostało udzielone na sprze-

daż samochodu osobowego w SP ZOZ oraz tomograf, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z pań i panów radnych ma 

pytania? Proszę bardzo, pani radna.  

Radna Małgorzata Siemieniuk: Panie przewodniczący, panie starosto, wysoka rado na po-

siedzeniu nr 10 zarządu powiatu w dniu 11 lipca, postanowiono o wezwaniu studentki do zwrotu 

stypendium pielęgniarskiego w związku z niezaliczeniem roku akademickiego. Chciałabym zapytać, 

dlaczego taka decyzja została podjęta? Czy studentka nie miała możliwości zdawania egzaminów 

poprawkowych w terminie późniejszym, po zakończeniu sesji? No, moje pytanie jest związane z 

olbrzymim deficytem pielęgniarek na rynku pracy. Dziękuję bardzo. 

Radna Katarzyna Czurak: Panie przewodniczący, panie starosto, państwo radni, ja mam 

pytanie o dotyczące informacji o pracy zarządu Powiatu Hajnowskiego z dnia 20 sierpnia dotyczące 

tego, że wpłynęło pismo dyrektor PCPR dotyczące budowy domu dziecka w Hajnówce. Czy pan 

starosta mógłby kilka słów na ten temat powiedzieć?  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Z tego co dzisiaj pamiętam, były dwa wnioski pielę-

gniarek, które niestety przerywają studia i wyjeżdżają. Dlatego też były takie zapisy, że po odbyciu 

nauki muszą pracować w naszym szpitalu. Niestety, sprawy osobiste spowodowały, że wyjeżdżają 

poza nasz teren i nie będą mogły takiej usługi w naszym szpitalu prowadzić. Dlatego też nastąpił 

zwrot. Natomiast, jeżeli chodzi o Konkretne to pytanie. To, tak, jak pamiętam, ta pani przerwała 

chyba studia, ale rozpocznie od nowa, dlatego też będzie możliwość skorzystania z dofinansowania, 

oczywiście jeżeli Rada Powiatu Hajnowskiego będzie realizowała dalej ten program stypendialny dla 

pielęgniarek. Jeżeli chodzi o tą informację, którą zapytała pani radna Katarzyna Czurak, oczywiście 

było takie pismo od pani dyrektor PCPR o rozważeniu możliwości budowy domu dziecka. Ja zarząd 

o tym poinformowałem, przekazałem taką informację i myślę, że to będzie kwestia kolejnych zarzą-

dów, aby bardzo dokładnie temu tematowi się przyjrzeć. Natomiast nie ukrywam, że lokalizacja w 

samym, w samej Hajnówce jest jak najbardziej adekwatna do potrzeb Domu Dziecka. Ja tylko przy-

pomnę, że kiedyś przepisy pozwalały, aby w domu dziecka było nawet 60, 70 dzieci. Natomiast prze-

pisy się zmieniały i to bardzo mocno, rygorystycznie. Przedostatni przepis mówił o trzydziestce dzieci 
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domu dziecka a obecnie o czternastce. W związku z tym, że te dzieci w większości korzystają z 

różnych usług w Hajnówce poprzez szkołę, poprzez służbę zdrowia, zasadne jest, aby lokalizacja 

była w Hajnówce. Oczywiście będziemy konsultować, nie tylko jako zarząd między sobą, ale również 

z radnymi, i rozważymy, czy budowa nowego domu dziecka czy też adaptacja jakiegoś budynku, bo 

taka potrzeba jest. Natomiast przypomnę jeszcze, że obecnie dom dziecka mieści się w budynku Nad-

leśnictwa Białowieża. Jest w takim stanie dość wymagającym remontu, przede wszystkim dachu, jest 

przede wszystkim zabytkiem i na to są potrzebne ogromne środki. I, tak jak mówię, to jest budynek 

własnością Lasów Państwowych a nie nas, dlatego to jest jak najbardziej zasadne.  

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu okresie międzysesyjnym została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 6-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do kolejnego punktu naszej sesji, 

informacja o działalności o SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacja 

ekonomicznej SP ZOZ. Informację przedłożył radzie pan Grzegorz Tomaszuk, dyrektor SP ZOZ. 

Komisja budżetu i rozwoju gospodarczego oraz komisja spraw społecznych zapoznały się z 

informacją. To ja może poproszę pana dyrektora krótko, żeby też mieszkańcy powiatu wiedzieli 

właśnie jaka jest sytuacja.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie przewodniczący, panie starosto, szanowni 

radni, szanowni państwo. No, komisje właśnie rady powiatu zajmowały się tym problemem. Ja 

radnym przygotowałem moim zdaniem dosyć obszerne informacje na piśmie. Ale również o 

sprawach szpitala SP ZOZu rozmawialiśmy na tych komisjach właśnie, no głównym tematem prawda 

tej formacji, to jest sytuacja ekonomiczna. Jeżeli sytuacja ekonomiczna, chcę powiedzieć, że szpital 

ma stabilną prawda sytuację finansową. Rachunki płaci w terminy, w terminie, jeżeli chodzi o rok 

ubiegły, to tym tematem zajmowaliśmy się w czerwcu, gdy zatwierdzany był wynik finansowy 

szpitala i SP ZOZu, za rok ubiegły szpital jakby odnotował wynik dodatni. Ale to tylko dlatego, że w 

roku ubiegłym Narodowy Fundusz Zdrowia zapłacił za wszystkie świadczenia wykonane ponad 

limit, co świadczy, że szpital ma potencjał, może przyjmować prawda we wszystkich zakresach 

pacjentów. Jedyny problem to Narodowy Fundusz Zdrowia musi jako płatnik, musi te pieniądze, żeby 

wszystkie te świadczenia opłacić. W roku bieżącym jest inaczej. W roku bieżącym za 7 miesięcy 

odnotowujemy stratę finansową. Ona się troszkę zmniejszyła po I półroczu, ale z kolei mamy 

wykonanych świadczeń ponad limit pięć milionów złotych i czekamy, czy będzie Narodowy Fundusz 

Zdrowia będzie miał możliwości opłacenia tych wszystkich świadczeń zdrowotnych. No, podam 

przykład, że na przykład rehabilitacja neurologiczna bardzo potrzebna, bo pacjenci po udarach 

trafiają, prawda z oddziału neurologicznych na rehabilitację neurologiczną, milion siedemset 

pięćdziesiąt tysięcy Fundusz Zdrowia nam winien za wykonanie ponad limit. Z innych spraw 

bieżących, to chcę poinformować, że mamy już rezonans i tomograf. Tomograf został uruchomiony 

na początku sierpnia. To jest bardzo nowoczesne urządzenie. One zlokalizowane jest, razem i z 

rezonansem, bo wcześniej był w innych, w innych lokalizacjach, prawda szpitala. A generalnie szpital 

jest bardzo, bardzo dobrze wyposażony w aparaturę medyczną. Moim zdaniem praktycznie ta 

apertura wystarczy, żeby lekarze dobrze diagnozowali naszych pacjentów, no i tyle. Dziękuje bardzo.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy ktoś z pań i panów radnych ma pytanie do pana 

dyrektora. Proszę bardzo, pan Henryk Łukaszewicz.  

Radny Henryk Łukaszewicz: Panie przewodniczący, panie starosto. Ja mam takie pytanie 

tutaj odnośnie, na komisji wspomniałem, trochę wgłębiłem się w materiały bardziej, założenia mini-

stra zdrowia, docelowo ma być pięć oddziałów położniczych w Hajnówce, wskazują trzy ośrodki w 

Białymstoku, jeden w Suwałkach, jeden w Łomży, w podlaskim, raczej. I mam takie pytanie: czy co 
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tutaj rada społeczna, dyrekcja, starostwo co robi w tym kierunku, żeby zrobić oddział międzypowia-

towy w Hajnówce, żeby te powiaty, ten teren północny województwa naszego, czyli Powiat Bielski, 

hajnowski, siemiatycki nie był pozbawiony opieki tej. Dziękuje bardzo. 

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Jak można odpowiedzieć, to znaczy, to jest na eta-

pie projektowania, nie ma uchwalonego prawa w tym zakresie, bo to zmiany ustawy o działalności 

leczniczej. Natomiast rządzący nie zakładają, że minister zdrowia zlikwiduje szpital gdzieś czy Biel-

sku, czy w Hajnówce, czy w Siemiatyczach, tego, przedstawia jakby problem, że żeby opłaciło się, 

że tak powiem, no, tak brzydko mówię o tym, żeby się opłaciło utrzymać szpital, oddział położniczy, 

noworodkowy powinno być 400 porodów. No i tam w projekcie tej ustawy jest wykaz w całym kraju, 

po prostu, tych szpitali które nie sięgnęły tej liczby. W naszym, w naszym województwie, żaden 

szpital powiatowy nie ma po prostu tylu porodów, 400. Oscylujemy między 200 a 300. I sytuacja 

demograficzna nie tylko naszego powiatu, ale po prostu całego Podlasia, no, powoduje to, że tych 

porodów, prawda- jest coraz mniej. Rządzący zastanawiają się, co z tym problemem zrobić, jeżeli 

będzie, na przykład, pięćdziesiąt porodów, sto porodów i tak, i tak dalej. Natomiast, no, są przewi-

dziane, prawda i w tym projekcie, pewne środki finansowe. Jeżeli będzie taka konsolidacja dobro-

wolna, konsolidacja sąsiednich szpitali- prawda- i też sąsiednie szpitale, dojdą do porozumienia, że 

oto otrzymujemy te pieniądze z Ministerstwa Zdrowia na wsparcie, ale ale że tak powiem, no będzie 

funkcjonował, funkcjonowała jedna porodówka. Ja nie mówię teraz o Hajnówce, tylko w ogóle o 

całym prawda, bo są takie szpitale w kraju, gdzie odległość 10 km na przykład. Natomiast w tej 

ustawie też jest mowa, że nie może być białych plam. To znaczy, nie może być tak, że na przykład o 

to wszystkie szpitale, tu, te powiatowe po stronie południowej, stronie południowej województwa, 

czyli Siemiatycze, Bielsk, Hajnówka nie będę miały porodówki i kobiety będą prawda jeździły do do 

Białegostoku, ale to jest na etapie, jakby dyskusji. Wiem, że Związek Powiatów Polskich, tym się 

zajmuje, prawda, i tak dalej otrzymał ten projekt do ustawy. Także ja myślę, że wcześniej tutaj, że tak 

powiem, zajmował się tym problemem. Bo nawet jeżeli ten szpital jest deficytowy, ale tak jak w 

naszym szpitalu jest dużo, dużo oddziałów innych prawda, które osiągają dodatni wyniki finansowy, 

to nas stać, żeby też utrzymać te oddziały prawda deficytowe. Może to w pierwszej kolejności dotknie 

te szpitale które mają 4, tylko prawda- oddziały szpitalne, w tym porodowy, i nie będą miały pokryć 

jakby tutaj pokryć. To jest problem bardziej może Starostwa, Rady powiatu właśnie niż rządzących. 

Rządzący deklarują, że z mocy ustawy żadna porodówka nie będzie zlikwidowana.  

Radny Jerzy Sirak: Panie przewodniczący, wysoka rado, temat, który poruszył tutaj pan 

radny Łukaszewicz, pewnych zmian, reform w służbie zdrowia, to jest temat, który w zasadzie towa-

rzyszy nam, można powiedzieć, od początku powstania powiatów i tak jak pan dyrektor tutaj wspo-

mniał, potrzeba do tematu podchodzić spokojnie. Ja przypomnę, że kiedy szpital nasz nowy był uru-

chamiany, to w zasadzie była tylko podstawowa działalność przeniesiona ze starego szpitala. Wszy-

scy wiemy, że w naszych warunkach, jeżeli chcemy ten szpital utrzymać na takim poziomie, jakim 

jest- a myślę, że wszyscy chcemy, i zarząd powiatu i cała rada powiatu i mieszkańcy- to nie ma innego 

wyjścia, tylko trzeba podążać kierunkiem, który od dawna dyrekcja szpitala realizuje. I nasze ostatnie 

decyzje odnośnie zgody na przyjęcie tych dodatkowych środków tak naprawdę tylko nasz szpital tutaj 

wzmacniają. Ta strata, o której pan dyrektor wspomniał, jest zapisem księgowym, nie stanowi ona 

żadnego zagrożenia dla płynności finansowej szpitala. Ja przypomnę, że wiele lat temu, kiedy był 

ministrem minister Balicki, takie szpitale jak nasz powiatowy miały bardzo poważne problemy fi-

nansowe. Wtedy został uruchomiony rządowy program i na szpital i pan dyrektor z tego programu 

skorzystał. Dzięki temu do dzisiaj ta płynność finansowa, stabilność finansowa jest bezpieczna. Te 

nadwykonania są realizowane od lat. Nigdy pan dyrektor nie miał pewności, że narodowy fundusz za 
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te nadwykonania zapłaci, powiat zawsze podejmował ryzyko realizacji nadwykonań. Zwykle tak się 

to kończyło, że z końcem roku- może nie w całości, ale w dużej mierze- narodowy fundusz te nad-

wykonania opłacał, i to znacząco poprawia sytuację finansową szpitala. Ale zawsze te nadwykonania 

są bardzo dobrą pozycją wyjściową pana dyrektora, w negocjacji kontraktów na przyszłe lata i ży-

czymy panu dyrektorowi, żeby w tym roku również tak było. Dziękuję bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, ja uzupełniając 

jeszcze wypowiedź pana Jerzego Siraka, chcę powiedzieć, że Zarząd już wstępnie, może nie na pa-

pierze, ale już w naszych głowach jest zgoda na to, aby nad wykonania były dalej kontynuowane w 

szpitalu. Natomiast, tak jak też była mowa o tym, że zawsze liczymy, że za nadwykonania będą wy-

płacone pieniądze. Dziękuję. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Celem uzupełnienia tutaj to, czyli rozumiem, że dyrekcja, 

tylko ma nadzieję, że starosta, cały zarząd będzie dążył tego, żeby oddział położniczy istniał tutaj, 

będzie wszystko się starał, żeby tak było.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Ja jako starosta, ale również jako mieszkaniec Po-

wiatu Hajnowskiego, w imieniu własnym i w imieniu zarządu chcę poinformować państwa, że bę-

dziemy wszystko robili, aby wszystkie oddziały, które funkcjonują w szpitalu dalej miały miejsce 

swojej działalności.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dziękuję bardzo, po tylu wypowiedziach, także panie 

dyrektorze, mamy nadzieję, że ta sytuacja ekonomiczna będzie utrzymana na jakimś lepszym pozio-

mie, dostaniemy te z narodowego funduszu zwroty, no, i sytuacja ulegnie poprawie. Dziękuję bardzo.  

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o działalności SP ZOZ w Hajnówce ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji 

ekonomicznej SP ZOZ została przez Radę Powiatu przyjęta. 

 

Do punktu 7-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do punktu 7. To też jest informacja o 

działalności Rady Społecznej SP ZOZ w Hajnówce. Informację przedłożył radzie pan Andrzej 

Skiepko, przewodniczący rady społecznej SP ZOZ. Czy są pytania ze strony radnych. Nie ma, 

dziękuję bardzo.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o działalności Rady Społecznej SP ZOZ została przez Radę Powiatu przyjęta. 

 

Do punktu 8-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, sprawozdanie z działalności Powiatowej 

Inspekcji Weterynaryjnej. Sprawozdanie przedłożyła radzie pani Joanna Piekut - Geniusz, powiatowy 

lekarz weterynarii. Radni się zapoznali z tym sprawozdaniem, ale ja poproszę panią doktor o krótką 

informację, tym bardziej, że pani u nas pierwszy raz jest. Proszę bardzo.  

Powiatowy Lekarz Weterynarii Joanna Piekut – Geniusz: Dzień dobry, panie przewodni-

czący, panie starosto, szanowni państwo, bardzo miło mi się z państwem poznać. Inspekcja wetery-

naryjna zajmuje się przede wszystkim kwestiami ochrony zdrowia zwierząt i czuwa nad bezpieczeń-

stwem żywności pochodzenia zwierzęcego. To oczywiście wszystko ma na celu ochronę zdrowia i 

życia człowieka jako celu nadrzędnego. Realizujemy to poprzez badania monitoringowe, czynności 

kontrolne i czynności nadzorcze. Jeśli chodzi o ogólną sytuację Powiatu Hajnowskiego pod tym ką-

tem jest naprawdę dobra. Nie stwierdzamy w tej chwili chorób zakaźnych zwalczanych z urzędu w 
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gospodarstwach w których utrzymywane są zwierzęta. Nie stwierdzamy dużych naruszeń dotyczą-

cych utrzymywania zwierząt jak również produkcji żywności pochodzenia zwierzęcego na terenie 

powiatu, więc uważam, że sytuacja jest naprawdę dobra, stabilna i bezpieczna. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy ktoś z pań i panów radnych ma pytania? No, nic to 

w takiej sytuacji pozostaje mi pani podziękować i życzyć powodzenia w wykonywaniu zadań ze 

strony inspekcji. Dziękuję bardzo, wszystkiego dobrego całej załodze.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej zostało przez Radę 

Powiatu przyjęte. 

 

Do punktu 9-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do następnego punktu naszej sesji. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. Sprawozdanie 

przedłożył radzie pan Romuald Wołkowycki, powiatowy inspektor nadzoru budowlanego.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: Szanowny panie 

przewodniczący, panie starosto, zgromadzeni państwo. Powiatowy inspektorat nadzoru budowla-

nego, tak jak państwo już wszyscy praktycznie wiecie, funkcjonuje w oparciu o prawo budowlane i 

działamy, jak gdyby w różnych biegunach, przede wszystkim nasze działania to jak gdyby monitoro-

wanie sytuacji obiektów budowlanych na terenie powiatu. Rok 2023, bo dotyczy to sprawozdanie, 

można podsumować pozytywnie. Najważniejszą kwestią jest to, że, jak gdyby w powiecie nie było 

żadnych wybuchów żadnych, jak gdyby takich zdarzeń nieoczekiwanych, no, niestety wystąpiła 

jedna katastrofa budowlana. Może nie wszyscy to wiedzą, no, jak gdyby ogólnie powód jaki po prostu 

nie zawsze zarządcy, właściciele obiektów, nie dbają nad swoim obiekt w sposób prawidłowy, nie 

wiem, jak gdyby nie wykonują ustawowo swoich obowiązków. No, cóż, no, każdy, jak gdyby odpo-

wiada za siebie. No, my tutaj, jak gdyby staramy się przede wszystkim kłaść nacisk na obiekty uży-

teczności publicznej. Nie udaje nam się to na pewno w całej szerokiej gamie tych obiektów. Cieszy, 

cieszy nadzór budowlany, to że dużo obiektów podlega, jak gdyby tutaj remontom nowym, jak gdyby 

przebudowom, rozbudowom. Zauważamy jedną rzecz, jeśli chodzi tutaj o drogi publiczne, zwracam 

się tutaj z apelem do wszystkich, jak gdyby zarządców, właścicieli dróg, którzy wykonują remonty 

dróg, żeby nie zapominali, że droga również stanowi i koronę, tak, czyli tutaj, gdyby wykonując 

nawierzchnię jezdni nie zamykajmy się tylko w tym, że asfalt, to już jest priorytet, mamy też pobocza, 

spadki, korona, przeciw, przeciw skarpy rowy. Tutaj bym właśnie prosił o to, żeby inspektorzy, no, 

kierownicy robót zwracali na to uwagę. No i jak gdyby przyczynili się też do tego, żeby na przykład, 

jeśli chodzi o pobocza, to utrzymywać te pobocza w odpowiednim stanie, czyli spadki zachowywać 

na parametry, ponieważ, jak gdyby są to bardzo ważne elementy przyległe do jezdni, tak jaki również 

zjazdy indywidualne i publiczne, tak także tutaj, jak gdyby apel w kierunku przestrzegania warunków 

technicznych. No, i jeszcze zachęcam do tego, że jeszcze w momencie, kiedy wkraczamy do drugiego 

półrocza, jesteśmy w trzecim kwartale roku, to dobry moment, żeby zarządcy, jak gdyby przyjrzeli 

się na stan już obiektów, których cel jest związany z ogrzewaniem w sezonie, który lada moment 

przyjdzie, nie wiadomo, kiedy. Także tutaj apel do tego, żeby nie zaniedbywać swoich obowiązków 

i jak gdyby już zwrócić na to uwagę. Także myślę, że, jeśli chodzi o sytuację, to ogólnie jest rok 

2023,2024 był pozytywny pod względem bezpieczeństwa i ogólnie inwestycje można ocenić jako 

pozytywnie wykonywane. Także tutaj chciałabym zakończyć. Dziękuję bardzo.  
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Radny Henryk Łukaszewicz: Panie przewodniczący, Panie starosto mam takie może pytanie 

odnośnie budynku internatu przy Zespole Szkół Zawodowych, bo swego czasu tam było, było ogro-

dzenie, była tablica informacyjna, że opadający tynk. Mam pytanie, bo teraz go nie widzę, to mam 

wokół budynku- czy w tym budynku poprawił się stan tego budynku, poprawił się czy no, nie wiem, 

bo to jest przy ciągu komunikacyjnym. Tam uczniowie chodzą blisko, tylko pod tym budynkiem. I tu 

mam pytanie właśnie, czy stan budynku poprawił się na tyle, że to może być zniesione te ostrzeżenia, 

czy tam powinny być ostrzeżenia? No nie wiem.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Proszę bardzo, kto udzieli odpowiedzi. Może pan inspek-

tor czy pan starosta, bo teraz nie wiem.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: Z tego co wiem, bu-

dynek wyłączony jest z użytkowania, tak, więc, jak gdyby.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: To będzie pytanie do pana starosty, dobrze, do pana in-

spektora może, nie macie państwo więcej pytań?  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: Słuszna uwaga, bo 

jeżeli budynek jest w stanie wskazującym, jak gdyby na jakiś tam sposób zagrożenia, no, to trzeba 

odseparować, strefy zrobić. Myślę, że, że, że nie jest użytkowane tak no, bo użytkowanie. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Głównie chodzi o strefę bezpieczną właśnie, bo tam, gdzie 

strefy nie ma, bo tam chodnik i ciąg komunikacyjny jest użytkowany i tej strefy nie ma zachowanej, 

właśnie mi o to chodzi.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: No, trzeba na pewno 

strefę taką zachować tak czy wygrodzenie czy w jakiś inny sposób. 

 Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy jeszcze ktoś z państwa ma pytanie do pana inspek-

tora. Jeżeli nie, to dziękuje a przepraszam bardzo.  

Radna Katarzyna Elżbieta Jakubowska: Wysoka rado, szanowni radni. Ja mam tutaj pyta-

nie, bo na końcu jest tutaj informacja o przyznanych dotacjach i też jest taka informacja tak że jest 

zagrożenie niewykonania planu budżetu. Chciałam zapytać czy w tym przypadku tak podjęliście pań-

stwo jakieś kroki odnośnie tego, żeby tej sytuacji zapobiec, czy będziemy rozmawiać ze starostą.  

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Romuald Wołkowycki: Trzymamy rękę na 

pulsie, mamy 5 zebranie z nowym powołaniem wojewódzkim inspektorem nadzoru budowlanego. 

Kwestie finansowe nie są sygnalizowane tylko przez nasz inspektorat. On obejmuje, jak gdyby in-

spektoraty w całym województwie. Także to, to, to nie jest to, tylko że, jak gdyby nasz inspektorat 

boryka się z tymi problemami. We wrześniu mają być te kwestie rozstrzygnięte, także my no, nie 

zamkniemy się, także to jest taka informacja, powinniśmy się zamknąć z budżetem także. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Nie ma więcej już pytań do pana inspektora? Nie widzę 

także dziękuję panu bardzo za wyjaśnienia. Przechodzimy do kolejnego punktu. Pan starosta odpo-

wie, no dobra, w trakcie proszę bardzo na te pytanie, pana radnego.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni państwo, na szczęście i inspekcja wetery-

narii i inspekcja budowlana jest finansowana z budżetu wojewódzkiego. Także tutaj akurat my nie 

ponosimy żadnych środków, jeżeli chodzi o wynagrodzenia, natomiast czy poprawił się stan budynku, 
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i uważam, że się pogorszył. Natomiast zwrócę tę uwagę dla zarządzających, a więc dla dyrekcji Ze-

społu Szkół Zawodowych czy taka tabliczka jest czy nie ma. Natomiast ten budynek jest tak blisko 

usytuowany w ogóle wjazdu do szkoły, jeżeli byłaby też taka potrzeba, że zagrażałoby to bezpieczeń-

stwu przebywających tam osób, trzeba było przemyśleć nowy wjazd na tą posesję. Natomiast też 

zastanawiamy się, aby przeprowadzić ekspertyzę budowlaną odnośnie stanu tego budynku, natomiast 

w przeszłości podchodziliśmy kilkakrotnie do różnych projektów, aby faktycznie przeprowadzić tam 

remont. Natomiast tak naprawdę było nawet kilku zainteresowanych, ale jednak jego stan jest na tyle 

już mocno zdezaktualizowany, że być może będzie też podjęta decyzja o rozbiórce takiego budynku. 

Dziękuję bardzo. 

Radni więcej pytań i uwag nie zgłosili. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego zostało przez 

Radę Powiatu przyjęte. 

Do punktu 10-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do kolejnego punktu, roczne sprawozdanie 

z działań podejmowanych w roku 2023 na terenie Powiatu Hajnowskiego przez Państwowe 

Gospodarstwa Wodne Wody Polskie. Zgodnie z ustawą prawo wodne, kierownik nadzoru wodnego 

przedstawia właściwej radzie powiatu sprawozdanie z działań podejmowanych terenie powiatu. 

Sprawozdania przedłożyli: Nadzór Wodny w Ciechanowcu, Nadzór Wodny w Siemiatyczach i 

Nadzór Wodny w Bielsku Podlaskim. Mieliście państwo radni materiały. Panów dzisiaj nie ma, 

przedstawicieli, także przechodzimy, tutaj nie głosujemy. Tak proszę bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado nie ma dzisiaj 

przedstawicieli Wód Polskich, być może są zmiany kadrowe. Natomiast, jeżeli państwo by mieli ja-

kieś zapytania, niekoniecznie na sesji, bardzo prosimy tutaj do nas kierować, a my swoją drogą służ-

bową również przekierujemy to do odpowiednich oddziałów Wód Polskich w województwie podla-

skim.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

 Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie.  

Do punktu 11-go: 

 11.1. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do punktu 11 porządku obrad. Powzięcie 

uchwał w sprawach i podpunkt 11.1. uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok. Jest 

pozytywna opinia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Plus 

doszła autokorekta. Rozumiem, że pan starosta przedstawi, tak? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Tak, panie przewodniczący, szanowni radni, sza-

nowni państwo, przedstawię autokorektę Zarządu Powiatu Hajnowskiego, którą dzisiaj przyjęliśmy 

na zarządzie. To jest oczywiście związane z tym, że dodatkowe środki mamy do rozdysponowania 

czy też decyzjami przydzielone, w międzyczasie między komisją a dniem dzisiejszym. I tak związku 

ze zwrotem stypendium pielęgniarskiego za lata poprzednie zwiększono dochody o kwotę 4950 zł i 

wydatki również jako niewykorzystanych dotacji do Urzędu Miasta Hajnówka, bo tylko przypomnę, 

że właśnie w poprzednich, w poprzedniej kadencji postanowiliśmy wspólnie z burmistrzem miasta 

Hajnówka, Jerzym Sirakiem, finansować stypendium pielęgniarskie, dlatego też zwrot do urzędu 

miasta nastąpił tej dotacji niewykorzystanej. W związku z otrzymanym odszkodowaniem z ubezpie-

czenia mienia zwiększono dochody powiatowego urzędu pracy o kwotę 8.729 złotych, z przeznacze-

niem oczywiście na prace remontowe. Odszkodowanie wynika ze szkody, która była wyrządzona 

kilka tygodni wstecz. Zgodnie z pismem, wojewody podlaskiego zwiększono dochody i wydatki o 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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kwotę 20.284 złotych z przeznaczeniem na realizację programów integracyjnych pomocy cudzoziem-

com. Zgodnie z pismem wojewody podlaskiego, na podstawie decyzji ministra finansów zwiększono 

dochody i wydatki o kwotę 194.908 złotych na przeznaczenie: finansowanie pobytu dzieci cudzo-

ziemców w placówkach opiekuńczo wychowawczych oraz w rodzinach zastępczych oraz wspieranie 

tych rodzin. Zgodnie z decyzją wojewody podlaskiego zwiększono dochody i wydatki o kwotę 64020 

zł z przeznaczeniem na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. I 

zgodnie z pismem wojewody podlaskiego zmniejszono dochody i wydatki o kwotę 16.039 zł w 

związku ze zgłoszoną nadwyżką środków na sfinansowanie wydatków na wypłatę świadczenia mo-

tywującego strażakom w 2024 roku. Zgodnie z pismem wojewody podlaskiego zwiększono dochody 

i wydatki o kwotę 12.000 zł w zakresie środków finansowych z programu modernizacji policji, Straży 

Granicznej, Państwowej Straży Pożarnej i służby ochrony państwa z terenu Województwa Podla-

skiego. To tyle było zmian. Po dokonaniu oczywiście deficyt nie ulega zmianie. Dziękuję, bardzo. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały 

wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr VII/29/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 29 sierpnia 

2024r. w sprawie zmian w budżecie na 2024r. - czas głosowania: 29 sierpnia 2024, godz. 13:41, 

wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik (ZA), Jan 

Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz Petruk (ZA), Eu-

geniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), Jerzy Sirak (ZA), An-

drzej Skiepko (ZA) 

 

               Uchwała Nr VII/29/2024 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie na 2024r. 

11.2. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt naszej sesji, uchwała w sprawie zmiany 

uchwały numer XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 sierpień 2017 w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych których właścicielem jest Powiat Hajnowski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. Pozytywna opinia komisji spraw społecznych i 

komisji budżetu i rozwoju gospodarczego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu uchwała 

została przyjęta.  

Rozkład głosów 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr VII/30/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 29 

sierpnia 2024r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego 

z dnia 31 sierpnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem jest Powiat Hajnowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystan-

ków - czas głosowania: 29 sierpnia 2024, godz. 13:43, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel 

(ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

Uchwała Nr VII/30/2024 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/240/17 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 31 

sierpnia 2017r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

jest Powiat Hajnowski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

11.3. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Uchwała w sprawie delegowania radnych do składu 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Pozytywna opinia komisji spraw społecznych i komisji budżetu 

i rozwoju gospodarczego.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni pań-

stwo, przedstawię oczywiście kandydatury w imieniu zarządu, ale to też zrobiłem na komisji rozwoju 

gospodarczego. Chcę do tej komisji zgłosić 2 radnych, którzy są akurat funkcjonariuszami munduro-

wymi, dlatego też proponujemy pana Mirosława Łukianiuka i pana Stefana Niczyporuka.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Proszę bardzo, czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w tej 

sprawie? Czy panowie wyrażają zgodę na kandydowanie?  

Radny Mirosław Łukianiuk: Wyrażam zgodę. 

Radny Stefan Niczyporuk: Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu uchwała 

została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr VII/31/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 29 

sierpnia 2024r. w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Po-

rządku - czas głosowania: 29 sierpnia 2024, godz. 13:46, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel 

(ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

Uchwała Nr VII/31/2024 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

11.4. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 
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Radny Henryk Łukaszewicz: Panie przewodniczący, panie starosto, mam takie pytanie, co 

daje dla powiatu tutaj wniesienie tej skargi? A dalej pytanie powiem, że skarga będzie zasadna czy 

niezasadna co daje dla powiatu? Czy to jest sens temat ciągnąć dalej, który jest nieaktualny, już prak-

tycznie żadnego, już nie ma nic. Czy może sprawami innymi się zająć, poważniejszymi jak bezpie-

czeństwem, między innymi? Jaki skutek prawny daje nam niewniesienie skargi, a jaki skutek prawny 

daje wniesienie skargi, co daje do powiatu jaki skutek? 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: No, widzi pan zadał pan takie pytanie, pan doskonale 

wiedział, jaki był przebieg tej historii związanej z mandatem dalej. Po co ten temat ciągnąć, właśnie, 

dlaczego pan o to to pyta cały czas?  

Radny Henryk Łukaszewicz: Bo odpowiedzi do tej pory nie dostałem jeszcze. Na wszystkie 

interpelacje opowiadane są, jak mieszkańcy poczytają te interpelacje odpowiadane są niejednoznacz-

nie można wszystko pod to podciągnąć i będę także oczekiwał odpowiedzi jednoznacznej, skutek 

prawny jest taki lub taki.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni radni, szanowni państwo, przede wszyst-

kim myśmy tego tematu nie rozpoczynali, chcemy go zakończyć. Dlatego też jest uzasadnienie tej 

uchwały, żeby faktycznie była jasność w podejmowaniu decyzji, przede wszystkim przez Radę Po-

wiatu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Ja na komisji obiecałem panu radnemu, że będzie pani 

radca i może pani wytłumaczy, jakie są tego konsekwencje, że kierujemy tą uchwałę do NSA, to tak 

krótko poproszę.  

Radca Prawny Eliza Rurewicz: Dziękuję, panie przewodniczący, wysoka rado. Mam na-

dzieję, że państwo przeczytaliście uzasadnienie do projektu uchwały. To uzasadnienie jest dosyć roz-

budowane i tam jest zawarta argumentacja prawna nie tylko faktyczna, ale argumentacja prawna z 

powołaniem stosownych przepisów, która daje podstawę do tego, ażeby wnieść skargę do naczelnego 

sądu administracyjnego. W pierwszej kolejności trzeba stwierdzić, że orzeczenie, które zapadło, jest 

orzeczeniem nieprawomocnym i nie jest ostateczne w administracyjnym, w administracyjno - sądo-

wym toku instancji. Przysługuje nam skarga do Naczelnego Sądu Administracyjnego i w mojej oce-

nie prawnej oczywiście tylko w takim zakresie mogę się wypowiadać- należałoby tę drogę wyczer-

pać. Od razu uprzedzam ewentualne wątpliwości, nie wiąże się to z żadnymi kosztami dla powiatu, 

żadnymi. My wnosimy i sporządzamy tę skargę w ramach stałej obsługi prawnej powiatu. Również 

powiat jest w tym zakresie z mocy rozporządzenia dotyczącego kosztów postępowania zwolniony z 

opłaty z wpisu dokładnie sądowego w tej sprawie, więc kosztów nie generuje to dodatkowych żad-

nych. Natomiast, trudno mi się pod względem prawnym odnieść do pytania sformułowanego w ten 

sposób, co nam to daje? Mogę tylko powiedzieć tyle, że nierozsądne byłoby niezastosowanie w tym 

przypadku, kiedy nas to po prostu nic nie kosztuje rozwiązania, w którym poprzestaniemy na etapie, 

kiedy droga sądowa administracyjna nie jest wyczerpana w 100 procentach. Uważam, że należałoby 

tę drogę przeprowadzić do końca. Z uzasadnienia sądu wojewódzkiego sądu administracyjnego w 

Białymstoku wynika, że sąd nie różnicuje przypadki określone w artykule trzysta osiemdziesiąt trzy, 

paragraf dwa kodeksu wyborczego ustalając różną datę skuteczności wygaśnięcia mandatu, kiedy 

przepis wprost, nie trzeba żadnych interpretacji, żadnego uzasadnienia stanowiska doktryny, tylko 

wystarczy przeczytać przepis. Albo się zdarza przypadek a, albo się zdarza przypadek b, i o ile on 

zaistnieje, dochodzi do wygaśnięcia mandatu a to czy, w przypadku pierwszym, stwierdza to rada, 

właściwa rada jednostki samorządu terytorialnego albo w przypadku drugim, komisarz wyborczy, to 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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zależy tylko od zdarzenia. Jeżeli ktoś się zrzeka, to stwierdza to komisarz. Jeżeli następuje zdarzenie 

w postaci utraty prawa wybieralności albo nie posiadania go od początku, również stwierdza to rada. 

Ale jest tylko stwierdzenie faktu, który już nastąpił w przeszłości. I to jest powód merytoryczny, 

prawnie merytoryczny, który w mojej ocenie pod względem prawnym również determinuje koniecz-

ność wniesienia tej skargi do naczelnego sądu administracyjnego, co, podkreślam po raz trzeci, nie 

generuje żadnych dodatkowych kosztów dla powiatu. Poza tym, biorąc pod uwagę, że przy przyjęciu 

czy przy rozpoznawaniu dwóch tych różnych przypadków, czyli terminu wygaśnięcia mandatu liczo-

nego jako 16 stycznia i jako 17 grudnia, mamy do czynienia z różnicą w czasie, jak również z konse-

kwencjami, które się z tym wiążą dla budżetu powiatu, dla skuteczności podejmowanych uchwałach, 

składanych oświadczeń woli i tak dalej, i tak dalej. W związku z tym nie jest to kwestia bagatelna, 

tylko taka która, w mojej ocenie, pod względem formalno - prawnym wymaga przesądzenia w dwóch 

instancjach sądów administracyjnych, tak by nie było, co do tego, żadnych wątpliwości. I nie było 

takiego, ewentualnego pytania: dlaczego państwo, jaka rada no, dopuściliście się tak zwanego grze-

chu zaniechania, tak wniesienia tej skargi do Naczelnego Sądu Administracyjnego. To jest prawnie 

dopuszczalne rozwiązanie, jak najbardziej i wydaje mi się, że należałoby je zastosować. Dziękuję.  

Radny Henryk Łukaszewicz: Mogę podsumować tutaj, tylko właściwie tak jakby udowod-

nienie czy rada powiatu miała rację, czy wojewoda ma rację. Tylko o to chodzi tutaj w tej chwili, 

tylko kto ma rację, czy wojewoda, który zaskarżył czy rada powiatu, która podjęła uchwałę, o to 

chodzi, o przyjęcie, tak, chyba tutaj.  

Radca Prawny Eliza Rurewicz: Panie radny, to chodzi o to, kiedy ten mandat wygasł. Czy 

on wygasł 17 grudnia 2023 roku, czy ten mandat wygasł 16 stycznia 2024 roku. To jest dosyć istotna 

kwestia dla, nie dla czyjejś fanaberii, tylko uważam, że jest to dosyć istotna kwestia formalno - 

prawna związana z wykonywaniem mandatu radnego. Powinniśmy się tego w sposób prawomocny 

dowiedzieć.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dziękuję bardzo, pani mecenas. Mi się wydaję, że pani 

wyjaśniła dogłębnie. Czekamy na wyrok, do którego mamy prawo się odwołać, a każda dyskusja, 

czemu to służy. Zamkniemy to po tym wyroku na razie. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu 

uchwała została przyjęta. 

Rozkład głosów 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr VII/32/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 29 

sierpnia 2024r. w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administra-

cyjnego - czas głosowania: 29 sierpnia 2024, godz. 13:56, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), 

Krzysztof Eugeniusz Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara 

Sienkiewicz-Surel (ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

Uchwała Nr VII/32/2024 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 29 sierpnia 2024 r. 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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w sprawie wniesienia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego 

Do punktu 12-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do punktu 12 porządku obrad, wolne 

wnioski i oświadczenia radnych. Bardzo proszę, kto z pań i panów radnych chciałby zabrać głos w 

tym punkcie?  

Radny Jerzy Sirak: Panie przewodniczący, wysoka rado, my tu wspólnie z panią radną Surel 

chcielibyśmy podziękować za uwzględnienie, panu staroście, panu przewodniczącemu, za podjęcie 

działań w celu rozwiązania problemu części mieszkańców na ulicy Górnej. W czasie budowy bardzo 

ważnej drogi dla mieszkańców, dla miasta wystąpiły pewne problemy. No, ale każdy kto realizuje 

inwestycje wie, że nie ma inwestycji, którą by się dało zrealizować bez problemów. Najważniejsze, 

że działania tu podjęte przez pana starostę, pana przewodniczącego, zaowocowały tym, że generalnie 

problem został rozwiązany. Tam jest temat jednego wjazdu, ale myślę to już jest łatwiejszy problem. 

Zdajemy sobie z tego sprawę, że kiedy realizujemy inwestycje ze środkami zewnętrznymi niestety 

jesteśmy zobowiązani, niestety, myślę, że to jest normalne zobowiązani pilnowaniem procedur, do-

kumentacji technicznej i tak dalej. Wszystko co zostało zrobione, zostało zrobione lege artis i miesz-

kańcy to akceptują i to najważniejsze, za to dziękujemy. Ja, na którejś sesji pytałem pana starostę o 

sprawę ścieżki rowerowej Hajnówka, Białowieża, i wniosku, który samorządowcy rejonu Puszczy 

Białowieskiej wiosną tego roku skierowali do ministry klimatu w sprawie korekty przygotowanego 

programu zarządzania Puszczą Białowieską jako obiektem światowego dziedzictwa. I mam pytanie 

do pana starosty: czy jakaś odpowiedź w tej sprawie jest, czy ciągle jest tak jak było w jednym i w 

drugim temacie. Bardzo proszę. Myślę, że interesuje to nie tylko nas, ale mieszkańców Hajnówki i 

całego naszego regionu. Dziękuję bardzo. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Panie przewodniczący, panie starosto, ja tu chcę się dopytać 

tylko, bo mam informację z 5 lipca. Chcę się dopytać tylko, jaka jest ilość kandydatów do klas pierw-

szych przyjętych do liceum nr I, nr II, Zespołu Szkół Zawodowych i jakie będą oddziały tworzone, 

bo na komisji członek zarządu nam powiedział, że jeszcze decyzji nie podjęto odnośnie liceum nr I, 

tak może jakoś coś bliżej informacji jest teraz. I druga sprawa, jeżeli chodzi tutaj o to bezpieczeństwo 

nasze w powiecie. Nie wiem czy to rada powiatu jest władna. Jak nie, to może rada powiatu, prze-

wodniczący przekieruje to pytanie dalej. Mi chodzi o ulicę Wróblewskiego. Czy jest możliwość wy-

łączenia w godzinach szczytowych ulicy Wróblewskiego, bo tam w tej chwili jest szczególnie, w pół 

do ósmej, ósma i jedenasta, trzydzieści dwunasta, tam nie można przejechać. Uczniowie biegają zza 

samochodów, tam ulica bardzo jest wąska i ciasna. I kieruję to pytanie do przewodniczącego, oczy-

wiście nie wiem, czy to do państwa- kierować do rady bezpieczeństwa, czy przewodniczący przekie-

ruje do rady miasta to pytanie. Mi chodzi o stworzenie tam bezpiecznej drogi przy szkole numer 2, 

chodzi o dowóz dzieci do szkoły, godzina 7:30, 8 i później godzina szczytowa 11:30, 12, jak dzieci 

zabierają ze szkoły. Dziękuję bardzo. 

Radna Katarzyna Elżbieta Jakubowska: Ja tutaj mam pytanie do pana dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych, czy pan dyrektor mógłby powiedzieć jakie w najbliższym czasie będą wykony-

wane kolejne, tak, kolejne nakładki, bo tutaj chyba zapytują mieszkańcy, kiedy na przykład będzie 

właśnie w Lipinach i co tam po kolei, także dziękuję bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Rozpocznę od pytania tu kolegi Jerzego Siraka. Je-

żeli chodzi o ulicę Górną, faktycznie odbyło się kilka spotkań z mieszkańcami. Szanowni państwo, 

tak naprawdę jedna strona mieszkańców, którzy są tam pobudowani jest troszkę wyżej usytuowana 
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od drugiej dlatego też rozwiązania które projekt zaproponował uważam, że były to dobre rozwiąza-

nia. Natomiast te podjazdy do poszczególnych posesji też udało się tak załatwić, aby wszyscy byli 

zadowoleni. Oczywiście w tych pracach również uczestniczył dyrektor zarządu dróg powiatowych, 

pan Mikołaj Janowski. Jeżeli chodzi o te dwa pytania o ścieżkę rowerową i konsultacje, związane z 

UNESCO. Powiem tak, ścieżka rowerowa miała być realizowana przez zarząd dróg wojewódzkich. 

Na jakim etapie teraz jest, trudno mi powiedzieć. Natomiast nie było zgody, jeżeli chodzi o usytuo-

wanie jej w ciągu drogi wojewódzkiej, tuż przy pasie tej drogi z Hajnówki do Białowieży. Jest pewne 

rozwiązanie i poszerzenia, ale również usytuowanie ścieżki rowerowej, ale myślę, że za wcześnie 

jeszcze o tym mówić. Zapraszam na taką rozmowę, bo to jest jeszcze wersja jakby nieoficjalna. Na-

tomiast, jeżeli chodzi o zarządzanie obiektem UNESCO, Puszcza Białowieska, nie otrzymaliśmy 

żadnych odpowiedzi natomiast, na postawione wtedy pytania. Natomiast i wczoraj, i dzisiaj odbyły 

się kolejne konsultacje, na którą byliście również państwo zaproszeni, odnośnie strefowania w Pusz-

czy Białowieskiej. Tak naprawdę uczestniczyliśmy tutaj wspólnie z panią Katarzyną Jakubowską. 

Dużo się mówi, ale bardzo mówi się o roślinkach, o zwierzaczkach natomiast ciągle tak mało o miesz-

kańcach naszego regionu. Dlatego też były tam sugestie, aby swoje również pomysły przekazać drogą 

mailową, bo nawet nie było za dużo czasu, aby te informacje przekazać na bieżąco na konsultacjach. 

Chcę tylko powiedzieć, że to niepokoi. Z jednej strony uczestnictwo jakby wszystkich akcjonariuszy 

jest zagwarantowane, i to jest dobre, bo w przeszłości w szczególności NGO nie uczestniczyły w 

takich konsultacjach a później czegoś tam wymagały. Natomiast teraz uczestniczą, ale z każdym spo-

tkaniem, i to najbardziej niepokoi, że ta strefa czwarta coraz jest szczuplejsza. I, co jest bardzo nie-

pokojące, że niektórzy wypowiadający się wczoraj mówili w ogóle o zlikwidowaniu strefy IV, a je-

dynie w IV strefie jest dopuszczalne pozyskanie drewna. Ja zachęcam wszystkich państwa, te infor-

macje, które podawaliśmy o spotkaniu, one są aktualne z mailami które przychodziły i swoje uwagi, 

a myślę, że każdy z nas ma i to podobne, tak jak ja o tym mówię, żeby przekazać, tak jak ta strefa 

czwarta miała mieć i tak ograniczoną wielkość w postaci około dziesięciu tysięcy hektarów, tak jak 

pamiętam zmniejszono w tej chwili w tych materiały które przekazano, do sześciu tysięcy hektarów. 

Także ja tyle mogę powiedzieć. Zachęcam jeszcze raz do zapoznania się z tymi konsultacjami i za-

brania głosu, bo tam też termin jest ograniczony. Jeżeli chodzi o nabór w naszych szkołach, jeżeli 

chodzi o liceum, nr jeden w klasie mundurowej wojskowej jest komplet trzydziestu uczniów, nato-

miast do klasy nazwijmy, tej cywilnej, było czterech chętnych, w tym jedna, oczywiście były roz-

mowy rodziców ze mną. No, sobie nie wyobrażam, aby klasa czteroosobowa mogła być prowadzona, 

czy nawet taka do dziesięciu osób. Dlatego też jeden z uczniów wiem, że jest w klasie wojskowej, 

ktoś znalazł swoje miejsce w Zespole Szkół Zawodowych i chyba jedna osoba w liceum nr II, do 

którego nabór był wysokości, tak jak pamiętam, 32 osoby, czy na tą chwilę jest taka ilość, być może 

jedna w tą czy w tamtą osobę. Jeżeli chodzi o Zespół Szkół Zawodowych, do różnych klas było około 

50 osób, natomiast informacja o tyle jest dobra, że w sumie absolwentów mieliśmy około 120 z Po-

wiatu Hajnowskiego i 110 deklarowało chęć nauki właśnie w szkołach na terenie Hajnówki. Nato-

miast ta ilość oczywiście jest mizerna, ale wiemy czym to jest spowodowane. I bezpieczeństwo, o 

którym mówił kolega Henryk Łukaszewicz. Z takim zapytaniem zwrócimy się oczywiście do za-

rządcy drogi do miasta, ale również podejmiemy ten temat już we wtorek na kolejnym zarządzaniu 

kryzysowym i jednym z punktów właśnie w wolnych wnioskach ten temat poruszymy już zaintere-

sowanymi z policją i samorządami. I tu bardzo proszę panią starostę, już właśnie zapisuję, aby nie 

przeoczyć tego punktu- już właśnie we wtorek. A swoją drogą, tak jak mówiłem, przekażemy infor-

mację i do urzędu miasta oficjalnie i również na policję. Ale dobrze, żeby w tym też uczestniczył pan 

dyrektor, z tego względu, że pewnie podpowie prawda o jakiś tam rozwiązaniach, bo faktycznie ten 

ruch jest niesamowicie duży. Tylko ja nie wiem, jak to można zakazać. No no trudno, no, bo ktoś 
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dowozi dziecko, kto tam wie czy ktoś z dzieckiem jedzie, czy nie z dzieckiem kogoś zatrzymać, kogoś 

nie wpuścić, no to już kwestia, mówię, takiego spotkania roboczego, myślę już dzisiaj, na pewno nie 

na sesji. I tu, pani Kasia Jakubowska, odnośnie inwestycji drogowych które są prowadzone: wczoraj 

tak akurat miałem możliwość przejechania dróg na terenie gminy Dubicze Cerkiewne, przedwczoraj 

Czyże, gmina Narew, Narewka. To wygląda naprawdę imponująco. I ten zakres robót, który był pro-

wadzony w tym roku i będzie prowadzony do końca października, jest imponujący, bo na 260 kilo-

metrach dróg będą nakładki położone i tak chyba na moje oko gdzieś tam pewnie 70, 80% tych prac 

już jest wykonanych, ale o szczegółach pewnie powie pan dyrektor. Dziękuję bardzo. Ja tyle odnośnie 

tych pytań, natomiast później chciałbym cię zabrać głos, proszę bardzo.  

Radny Jerzy Sirak: Panie przewodniczący, panie starosto, dwa zdania: ja mam taką prośbę, 

żeby kopię tego wystąpienia samorządowców do ministry klimatu przesłać wszystkim radnym, bo 

może nie wszyscy radni wiedzą, o czym ja mówię, a dobrze byłoby, żeby też była podana do wiado-

mości mieszkańców. Ja przypomnę, że wniosek renominacyjny do ONZ został złożony w 2013 albo 

2014 roku. Ten wniosek, jeżeli chodzi o strefę IV o której tu pan starosta wspomniał, ogólnie rzecz 

biorąc zakładał, że ta strefa IV będzie miała czynnej ochrony i oczywiście będzie miała około z mapy 

to wynikało z opisów do wniosku 23000 ha, a jak ja dzisiaj słyszę, pan starosta mówi 6000 ha. To 

jest przerażające, bo w pierwszym projekcie było 11000 ha. Wnioski Lasów mówiły o 13000, a my 

wnioskowaliśmy, żeby zgodnie z wnioskiem pierwotnym ta strefa ochronna miała 23000 ha. Oprócz 

tego w tym naszym wniosku są wyraźne zapisy o rządowych gwarancjach na finansowanie realizacji 

programu zrównoważonego rozwoju regionu i powinniśmy o tym mówić i przy każdej sytuacji przy-

pominać, bo widzę, że jest gorzej niż było, nawet na początku. Dziękuję.  

Radny Henryk Łukaszewicz: W ramach informacji z 21 sierpnia mam tu pismo z zarządu 

dróg wojewódzkich. Odnośnie tu: informuje zarząd dróg wojewódzkich, że w planie finansowym na 

2024 rok przewidziane zostały środki finansowe na opracowanie koncepcji decyzji o środowisko-

wych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na budowie drogi dla rowerów na odcinku 

Hajnówka- Białowieża i na chwilę obecnie trwają prace nad opracowaniem materiału niezbędnego 

do wszczęcia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na opracowanie koncepcji wraz z 

uzyskaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na bu-

dowie drogi dla rowerów na odcinku Hajnówka - Białowieża. Ogłoszenie postępowania przetargo-

wego planowane jest na wrzesień, październik. Pismo sprzed tygodnia, 21 sierpień.  

Dyrektor Zarządy Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie przewodniczący, panie 

starosto, panie i panowie radni, szanowni państwo. Po wyłonieniu firm przetargowych na remont i 

przebudowę dróg powiatowych, których na ten rok zostało wyłonionych osiem, osiem firm realizuje 

remont i przetargi na naszym powiecie. Została zakończona przebudowa drogi w miejscowości 

Czyże. Zostało zakończone przebudowa chodnika w miejscowości Czeremcha jutro lub w przyszłym 

tygodniu nastąpi odbiór przetargu zorganizowanego przez wspólnie powiatu i gminy Dubicze Cer-

kiewne, czyli to co realizowała zadanie remont dróg powiatowych gmina Dubicze, będzie oddane do 

użytku. Na Białowieży zadania realizowane wspólnie z Gminą Białowieża kończymy. Jesteśmy na 

zasadzie na zakończeniu, jeżeli chodzi o przedsiębiorstwo Dróg i Mostów, które realizowało remonty 

w prawie 30 miejscowościach w naszym powiecie, będzie dokończone w miesiącu wrześniu. Firma 

Strabag przeszła z remontem i budową z Białowieży obecnie na gminie Narewka, realizuje to dość 

prężnie. Firma Maksbud zakończyła Dubicze, teraz przeszła na zadanie i przetarg zorganizowany 

przez zarząd dróg powiatowych i dzisiaj realizuje odcinek działki miejskiej drogi, miejskiej z Wy-

gody w stronę ulicy Dolnej, i dzisiaj zostanie wykonany ten odcinek dalszy w kierunku Bielszczyzny, 
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Pucisk, czyli połowa gdzieś ulicy Dolnej, będzie dzisiaj zrobiona i firma Maksbud będzie się posu-

wała w stronę Nowego Kornina. Jeżeli chodzi o miejscowość Lipiny, tam realizujemy w terminie, w 

terminarzu przedstawioną przez firmy Maksbud, ma być dokonane do końca września. Może taki jest 

plan tutaj zrealizowania miasta, ale myślę, że w pierwszej kolejności trzeba nacisnąć na odcinek drogi 

Planta, Narew, Planta i Kleszczele - Policzna, bo te dwie drogi są w najgorszym stanie. Dobrze, że 

tutaj ta droga miejska będzie zrealizowana, bo jest tutaj objazd. Tak jak pan starosta powiedział, że 

robimy dużo pracy. I powiem tak, żeby to było delikatnie i fajnie. Otóż osoby przyjeżdżające i od-

wiedzające nasz powiat, nasze gminy są zaskoczeni stanem dróg, wysokim poziomem naszych dróg, 

że nigdzie w Polsce nie mogą w takim czymś się spotkać. No, nasi mieszkańcy od czasu do czasu 

pomarudzą, a to to nie zrobione, a to to nie zrobione, a nie tak. No, ale to przetrwamy i będziemy 

jeździć po dobrych drogach. Podkreślam, że wszystkie drogi powiatowe, remontowane i przebudo-

wane są zgodnie z prawem. Wszystkie drogi są remontowane i przebudowywane zgodnie z prawem 

i to co się działo na ulicy Górnej w ostateczności projekt dopuścił spadek chodnika z dwóch do trzech 

procent, innej możliwości nie było. Także to podkreślam, jeżeli tutaj jeszcze bardzo ważna rzecz, 

otóż wszystkie zjazdy na posesje, na działki, kiedy droga nie jest przebudowywana, są remontowane 

na koszt właściciela danej posesji na koszt właściciela danej działki, za zgodą zarządcy dróg, czyli 

zgodą gminy, zarządu dróg powiatowych lub zarządu dróg wojewódzkich lub dróg krajowych. Taka 

jest kolejność rzeczy, i tutaj dochodzi do pewnych nieporozumień, konfliktów jak to jest, że remon-

tujecie drogę a dla mnie zjazdu nie zrobiliście, zjazd nie zrobiony, zjazd jest w gestii przy remontach 

w gestii właściciela zjazdu. Ja bardzo serdecznie dziękuję dla państwa radnych, dla zarządu, dla pana 

starosty, także za wyrozumiałość w tym, że pewne informacje które dochodzą, pretensje, a to droga 

została zamknięta. Już dzisiaj mamy skargi, że droga z Wygody na ulicę Dolną została zamknięta. 

Jest kilkanaście skarg. No, ale trudno, no, robimy to po to, żeby było lepiej. Jutro lub pojutrze będzie 

całkowicie zamknięta droga wojewódzka z Hajnówki w stronę ronda w Dubiczach, bo firma UNIBEP 

przystępuje do położenia warstwy ścieralnej na całej powierzchni, i będzie etapami już kończyła bu-

dowę tej drogi Bielsk Podlaski - Hajnówka. I mówię, że utrudnienia występują nie tylko na drogach 

powiatowych, ale i wojewódzkich, i gminnych, bo coś się dzieje, a dzieje się bardzo dużo. To jest rok 

budowy naszego powiatu na wszystkich drogach, gminnych, miejskich, powiatowych, wojewódz-

kich. I także krajówka, nie wiem krajówka też chyba była realizowana, część w tym roku. Szanowni 

państwo, przebolejmy to wytrwajmy czasami pół dnia, nie możemy, nie będzie możliwości nie będzie 

możliwości dojścia do domu, dojechania do domu, zostawmy samochód, przejdźmy się dla zdrowia 

na piechotę, przypomnijmy dawne czasy: no bo jest tak, a nie inaczej. Idziemy całą powierzchnią 

drogi. I robimy po to, żeby było lepiej. Serdecznie wam za to, za tą wytrwałość dziękuję i jeszcze raz 

dla starosty, dla rady powiatu, dla was radnych, za to, że mamy środki i możemy coś robić. Jeżeli 

chodzi o drogę wojewódzką to Bielsk Podlaski - Hajnówka będzie mam nadzieję, że w terminie za-

kończona, czyli do końca października, chociaż termin jest na kwiecień. Rozpoczęła się budowa drogi 

Zwodzieckie - Narewka - Tarnopol - Siemianówka. Trwają prace przy wycince drzew przy tej drodze 

i tutaj znowu będą problemy, a szczególności na odcinku od Zwodzieckiego do miejscowości Sku-

powo, tutaj będzie problem z objazdami i na światłach trzeba będzie dłużej postać. Ścieżka rowerowa, 

tak jak pan radny odczytał, trwają prace, przygotowanie koncepcji środowiskowej, ale, szanowni 

państwo, ile te prace mają trwać, 15, 20, 50 lat, bo zarząd podjął decyzję, został opracowany projekt, 

nie było zgody, wydaliśmy prawie 1.200.000 na projekt, został odcinek z Hajnówki do Białowieży 

totalnie zablokowany, ale był niewielki odcinek z Hajnówki do granicy państwa. Ale tam jeszcze w 

ostatnim momencie była szansa zrobienia rozpoczęcia budowy ścieżki z Białowieży do przejścia gra-

nicznego, ale tam w ostatnim momencie też organizacja pseudoekologiczna zablokowała, wystąpiła 

do sądu i zablokowała budowę ścieżki rowerowej. Ja nie wiem czy ekolog, pseudoekolodzy jeżdżą 
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rowerem na drodze z Hajnówki do Białowieży, czy oni tam jeżdżą, ale jak jeżdżą, to, proszę, was o 

wielką uwagę, bo wasze życie może być zagrożone. Jest tak droga niebezpieczna, a szczególnie w 

okresie tym, działalności przy granicy i operacją wojskową, to są samochody duże i proszę, żeby 

ekolodzy, jadąc tą drogą uważali o swoje bezpieczeństwo, bo nie mówię, żeby zadbali o bezpieczeń-

stwo turystów, mieszkańców niech chociaż o swoje bezpieczeństwo zadbają, mówię o swoje. Nie 

tylko tak jak pan starosta powiedzieć na temat żabek, żuczków, ale niech zadbają o swoje bezpie-

czeństwo. Ścieżka rowerowa z Hajnówki do Białowieży musi powstać koniec i kropka, a jedynym 

rozwiązaniem jest przyległość przy drodze wojewódzkiej, czyli z Hajnówki do Białowieży wzdłuż 

całego odcinka. Innej możliwości nie ma. Jeżeli zrobimy tak jak niektórzy marzą jakimiś krętymi 

drogami, tak i tak wszyscy jeżdżą przy drodze wojewódzkiej. Widzimy, co teraz się dzieje. Także 

moje to zdanie, zostałem wybranym przewodniczącym komisji infrastruktury, teraz okres wakacyjny 

w sejmiku, myślę, że następne posiedzenie komisji zrobimy wyjazdowe do Białowieży i poproszę, 

zaproszę także organizacje ekologiczne, abyśmy się wspólnie przejechali rowerami tą drogą, komisja 

rozwoju, radni wojewódzcy i ekologów doproszę, żebyśmy usiedli i przyjechali w ramach naszej 

komisji rowerem. Jeszcze jest jedna sprawa, dzisiaj otrzymałem pismo jako radny wojewódzki w 

sprawie powołania pełnomocnika do spraw puszczy białowieskiej i UNESCO. Nie zdążyłem, tutaj 

dla starosty przesłać tej informacji, ale pewnych rzeczy nie rozumiem. W tym powołaniu jest napi-

sane, że bez zgody tej osoby nic nie może być zrobione. Czyli jak dobrze, że zakończyliśmy remont 

dróg powiatowych na Białowieży, także zakończyliśmy i już jest po zakończeniu. Dziękuję za przy-

długie moje wystąpienie.  

Radny Jerzy Sirak: Ja myślę, ile będziemy mówić o ścieżce rowerowej, to ja, pan Mikołaj, 

ma nadzieję, że ona będzie. Ja mam, jestem prawie że pewny, mogę się założyć, tej ścieżki nie będzie. 

Jedynie co można zrobić, to zrobić coś, ile się da, poszerzyć koronę drogi Hajnówka - Białowieża, i 

już będzie dużo bezpieczniej, bo teraz jest rzeczywiście bardzo źle. Ale chciałbym trochę wrócić 

historycznie do zarządu dróg powiatowych. Kiedy powstał powiat i zarząd dróg powiatowych, mie-

liśmy 524 kilometry dróg powiatowych, i wiecie, w tym było tylko 124 km dróg utwardzonych. Po-

zostałe drogi to były drogi gruntowe, drogi żwirowe i taki i tak jak pan Mikołaj mówi, takiego roku, 

jeżeli chodzi o środki finansowe na modernizację dróg powiatowych nigdy nie było i najprawdopo-

dobniej nigdy nie będzie. I kiedy ten zarząd dróg powiatowych powstał, wspólnie z ówczesnym sta-

rostą, panem Pietroczukiem i kierownikiem Zarządu Dróg Powiatowych Stankiewiczem, inżynierem 

Pańskowskim, jak dobrze pamiętam, zastanawialiśmy się jak można to zrobić, bo pieniędzy było tyle, 

ile było. Stąd była decyzja o zakupie maszyn i rozpoczęcie budowy w ramach tak zwanego po-

wierzchniowego utrwalania dróg. I zrobiliśmy dziesiątki kilometrów tych dróg, tych właśnie na któ-

rych dzisiaj są nakładki. Wtedy, kiedy je realizowaliśmy a wykorzystywaliśmy bardzo dobre mate-

riały które importowała firma Lafarge pana Mirosława Ciełuszeckiego, marzyliśmy o tym, żeby na 

tych powierzchniówkach zrobić warstwy bitumiczne. Dzisiaj to moje marzenie sprzed lat i pana Stan-

kiewicza, wszystkich pracowników zarządu dróg powiatowych, jest realizowane i z tego możemy się 

cieszyć, bo naprawdę po realizacji tego programu pan starosta wspomniał, że już siedemdziesiąt pro-

cent zrobiliśmy, to jestem przekonany, że do końca roku, zgodnie z programem, zrobimy sto procent, 

będziemy mogli z dumą mówić, że nasz powiat ma bardzo dobre drogi lokalne. To jest najważniejsze, 

a przy okazji dziękuję tutaj za dotrzymanie obietnicy w sprawie nakładki od ulicy Dolnej do Wygody. 

Życzę, żeby takich lat, jeżeli chodzi o pieniądze, było jak najwięcej, chociaż jestem realistą i myślę, 

że to się długo nie powtórzy.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Ja panie dyrektorze chciałem dopytać, bo tak szybko 

przemknął tą drogę do Policznej i Planty. Na poprzedniej sesji pan mówił, że już miało być zaczęte, 
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chyba w lipcu do Policznej, Kleszczele - Policzna, ale o Plancie też. Pan mówił, a już mamy sierpień, 

do kiedy to będzie, nie zaczęto się nic jeszcze.  

Dyrektor Zarządy Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie przewodniczący, zaczęto, 

bo zostało utwardzone pobocze na całym odcinku Kleszczele Policzna przygotowane już do nakładki 

asfaltowej. Tak samo to zostało zrobione na odcinku Narew - Planty, ale tak jak pan starosta powie-

dział, 260 km dróg i w rozbiciu na firmę która układa 2 kilometry dziennie czy, 2,5 kilometra to jest 

maximum, czyli jeżeli byłaby to jedna firma, to trzeba byłoby układać, no, proszę 2, 2,5, jeżeli 260, 

to trochę jest, czyli codziennie pracy jest kilka firm, tak jak mówiłem firma Strabag, Maksbud, inne, 

które wzajemnie się wspomagają i robią robotę także no, dzisiaj, dzisiaj ze względu na to że jutro jest 

zamknięta droga, czy pojutrze, no, nie wiem, firma Unibep może jutro, dlatego dzisiaj robimy odci-

nek Wygoda - Dolna po to żeby ten ruch na tej drodze przejąć. Tutaj chcę podkreślić, że także objazd 

samochodów ciężarowych jest z Bielska, Narew, Hajnówka, ale życie jest życiem i czasami samo-

chód ciężarowy, nasz lokalny pojawi się na drodze powiatowej czy gminnej, no, trzeba wytrwać ten 

tydzień, dwa. Dziękuje bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Szanowni radni, drodzy państwo. Przede wszystkim, 

tak od 10 lat, jak ciężko było się tłumaczyć o zadłużeniu Powiatu Hajnowskiego, ale to tak po prostu, 

po prostu niektórzy robili na złość, żeby tylko dokuczyć. Cały czas mówiliśmy o tym, że zadłużenie 

było spowodowane tym, że powiat, Zarząd poprzednich kadencji, postawił na budowę dróg, tych 

bitumicznych, i to co powiedział kolega Jerzy Sirak, spełniło się nasze marzenie, które tak naprawdę 

planowaliśmy to na trzy kadencje, na trzy pełne kadencje, a tak naprawdę w ciągu półtora, dwóch lat 

będziemy mieli prawie wszystkie drogi utwardzone asfaltem, drogi powiatowe. Dlatego też to zadłu-

żenie, o którym tak często była mowa, jak ciężko było się tłumaczyć, przyniosło piękne, wspaniałe 

owoce, i w tym miejscu chcę podziękować bardzo serdecznie poprzedniemu zarządowi Powiatu Haj-

nowskiego. radnym Powiatu Hajnowskiego, obecnemu zarządowi, obecnym radnym, że to wszystko 

dzisiaj możemy realizować, kieruję szczególne słowa podziękowania, bo byliśmy razem z panem 

Mikołajem Janowskim na różnych spotkaniach, gdzie ważyły się losy, ile faktycznie dróg zostanie 

wyremontowanych, ile środków zostanie przeznaczonych na Powiat Hajnowski. I tak naprawdę za-

trzymaliśmy się też na dużej kwocie, około trzydziestu milionów złotych, bo to było maksimum, to, 

co się udało wynegocjować wspólnie z panem marszałkiem, wspólnie z wiceministrem obrony naro-

dowej, to przynosi dzisiaj wspaniałe efekty i dzisiaj z tego możemy być po prostu tylko dumni. A że 

przy każdej inwestycji jest tak dużo pretensji, nawet jeździłem sam osobiście na kilka interwencji, bo 

nagle ktoś nie może wyjechać z posesji, chociaż jest taka droga zagumienna, którą też można wyje-

chać. Ale ludzie mają to do siebie, że lubią po prostu interweniować, i są bardzo roszczeniowi. Ale 

na szczęście jest to tylko mały margines i z tego tylko trzeba się cieszyć. Także jeszcze raz, panie 

dyrektorze, ogromne podziękowania również wszystkim pracownikom pana, jak również w staro-

stwie powiatowym, bo to był ogrom pracy w geodezji, w naszym budownictwie, aby to wszystko 

dograć, po tych różnych hejtach na pracowników geodezji, dzisiaj mogę z podniesioną, z podniesio-

nym czołem powiedzieć, że oby każdy powiat miał tak wspaniałych pracowników z zadań z których 

się wywiązują znakomicie, bo wspomnę jeszcze o pracach scaleniowych, poscaleniowych. Na scale-

nia w tej kadencji i w poprzedniej w sumie mieliśmy około siedemdziesięciu tysięcy, a teraz właśnie 

przerabiamy około pięćdziesięciu trzech- przepraszam, milionów teraz przerabiamy prawie pięćdzie-

siąt trzy miliony złotych na prace poscaleniowe na, między innymi, drogi gminne w naszym powie-

cie. Dzisiaj bardzo taka dobra informacja. Jesteśmy po rozstrzygnięciu przetargu w Dubiczach Cer-

kiewnych. Mogę już zapewnić, że ta inwestycja będzie prowadzona, oczywiście jak tylko uzupełni 
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wykonawca, który wygrał ten przetarg, wszystkie dokumenty. I szanowni państwo, bo, bym zapo-

mniał- 15 września w Hajnówce odbędą się dożynki wojewódzkie, na które już dzisiaj w imieniu 

współorganizatorów zapraszam, a więc z urzędu marszałkowskiego, urzędu miasta Hajnówka, Haj-

nowskiego Domu Kultury, zaproszeń jeszcze nie ma, są w trakcie wykonywane także na pewno dotrą, 

ale już dzisiaj serdecznie wszystkich radnych, wszystkich gości, którzy są dzisiaj na sali, zapraszam 

na tą uroczystość, która odbędzie się jeszcze raz przypomnę piętnastego września, w niedzielę, litur-

gią w cerkwi w soborze o godzinie dziewiątej, później o dziesiątej w kościele rzymskokatolickim 

podwyższenia krzyża świętego. I uroczystości już w amfiteatrze o godzinie 12. Wszystkich serdecz-

nie zapraszamy i oczywiście do takiego aktywnego udziału. Każdy z radnych może też przygotować 

wieniec i przedstawić go do konkursu przez jury, które będzie oceniało, a muszę powiedzieć, że bę-

dzie też specjalna nagroda starosty i burmistrza w tym zakresie, jeżeli chodzi o mieszkańców Powiatu 

Hajnowskiego. Także jeszcze raz tutaj serdecznie zapraszamy, dziękuję serdecznie.  

Do punktu 13-go: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 

VII sesji Rady Powiatu. 

 

                   Protokołowała          Przewodniczył 

                      Przewodniczący Rady Powiatu 

                  Violetta Miniuk                                        

              Jan Korcz 
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